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Kære Mødedato: 16. januar 2024 kl. 11.15-12.15 
Mødested: A302, 1483-523 
Mødeemne: Møde i uddannelsesnævnet for uddannelsesvidenskab 
 
 
VIP: Kristina Mariager-Anderson (SN-repræsentant, forperson), Jette Kofoed.  
Studerende: Karoline Kramath Nielsen, Lasse Pedersen 
Tilforordnede: Pia Bramming (afdelingsleder), Ulrik Brandi (VIP), Ida Schrøder (VIP), Maria 
Solhøj Madsen (VEST) og Camilla Mark Thygesen (Arts Studier - ref.) Katrine Mygind 
Bach (AAU), Julie Torp Olsen (ny AAU), Natashja Rasmussen (ny stud), Nathasja Camilla 
Rasmussen 
 
Fraværende: Hanne Knudsen, Jens Erik Kristensen, Daniel M. Blaabjerg-Zederkoff, Julie 
Lundahl, Flemming Georg Meier (VIP) 

Referat 

 
1. Godkendelse af dagsorden og evt. opfølgning på referat  

UN godkendte dagsorden til dagens møde 
 
UN tog som opstart på dette møde hul på drøftelsen om konstituering af det nye UN, 
som kommer på som punkt på februar mødet. Afgående afdelingsleder orienterede 
om, at Miriam Madsen bliver ny afdelingsleder, hvilket har konsekvens for valglisten, 
da afdelingsleder ikke kan indgå som medlem i UN, da man ikke ønsker dette på 
hverken DPU eller afdelingen. Der er nu kun fire VIP tilbage, og erfaringen viser, at 
ikke alle altid har mulighed har deltage på møderne, og det derfor er en god ide at 
have flere mødedeltagere som kan være med til at løfte opgaverne.  
Pia Bramming taler med de opstillede VIP og hører om de alle er interesseret i at del-
tage i UN som medlemmer. Derudover deltager der to holdundervisere på møderne, 
for at få dette perspektiv med. Der var desuden et ønske om at få en phd studerende 
med i UN, som kan give indblik i afdelingen fra et phd perspektiv. Det blev drøftet, at 
der heller ikke skal være for mange VIP-deltagere, da der skal være en balance mel-
lem antallet af VIP og studerende. Det tages op på næste afdelingsmøde om andre 
VIP ønsker at deltage i UN som observatørerne/tilforordnede.  
 

2. Beslutningspunkter  
Ingen beslutningspunkter på dagsordenen 
 

3. Drøftelses- og orienteringspunkter  
3.1 Undervisningsplaner forår 2023 
Nævnet behandlede i december de fleste af forårets undervisningsplaner. Der 
manglede dog M4 på kandidatuddannelsen, som derfor behandles på dette møde. 
Kristina Mariager-Anderson er VIP læser og Oliver Asmund er 2. læser for de stude-
rende.  

 
Kristina Mariager-Anderson sender de konkrete kommentarer til modulkoordinatoren 
efter mødet, men af overordnede emner blev følgende drøftet:  
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- Undervisningsplanen fik ros for at have imødekommet flere kommentarer fa tidli-
gere evalueringer af faget.  

- Det er tidligere blevet drøftet flere gange på afdelingen, at der kan være udfor-
dringer med at finde den rette balance på kandidatuddannelsen i forhold til at 
imødekomme både studerende fra bacheloruddannelsen i uddannelsesviden-
skab, når det kommer til metodefag og tidligere erfaring med dette. Der arbejdes 
stadig med forskellige måder at løse dette på. Brugen af den kollektive vejled-
ning blev drøftet. Der blev opfordret til at kalde til at kalde det øvelse i stedet for, 
da det tydeliggør formatet for de studerende.  

- Det blev foreslået at ændre navnet på STATA-café til STATA-værksted, da café 
give nogle lidt forkerte konnotationer af, at det ikke er lige så relevant forud for 
eksamen som resten af undervisningen. Det blev drøftet, at man generelt bør 
kigge på, om der er andre former for aktiviteter, der udbydes af afdelingen som 
hedder noget med café og om dette også bør ændres.  

- UN anbefaler generelt, at supplerende litteratur ikke skrives ind i undervisnings-
planen, men kan findes på Brightspace. 

 
3.2 Orientering om studieordninger/studieordningsændringer efter behandling i de-
kanatet med ikrafttrædelse 1. september indeværende år 
Prodekanen for uddannelse har behandlet de indkomne forslag til nye studieordnin-
ger. På baggrund af dette blev UN orienteret om behandlingen og de ændringer der 
er blevet foretaget siden sidste behandling.   
 
Nye studieordninger 2024: 
De godkendte studieordninger publiceres på studieportalen senest 1. marts og træ-
der i kraft 1. september.  
De godkendte studieordninger er:  

- Bacheloruddannelsen i uddannelsesvidenskab 2024 
 
Camilla Mark Thygesen og Pia Bramming orienterede om behandlingen. Pia Bram-
ming havde deltaget i godkendelsesmødet in rolle som ny Studieleder.  
Prodekanen har godkendt studieordningen og havde ros til arbejdet og de valg, der 
er truffet i forhold til struktur og eksamensformer.  
 
Der blev spurgt ind til om kommentarer fra studienævnet ang. sideantal og interval 
var blevet rettet til. Det er det.  
 
Brug af AI i undervisning og eksaminer blev drøftet, og der blev refereret til, at UN i 
november i forbindelse med godkendelsen af studieordningen havde opstillet nogle 
opmærksomhedspunkter, som indikerer at dette ikke er noget man har løst til fulde i 
den nye studieordning, da der stadig er så mange ubekendte i forhold til brugen af 
AI. De studerende er interesseret i, at AI bliver en integreret del af uddannelsen og vil 
gerne deltage i kommende drøftelser omkring, hvordan dette gøres bedre. Det blev 
forklaret, at Prodekanen ikke havde kommentarer til, hvordan AI problematikken er 
løst i studieordningen, da der endnu ikke er endelige retningslinjer for, hvordan det 
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skal integreres fremadrettet. Det er derfor forsøgt løst bedst muligt, med fx flere 
mundtlige eksaminer.  
 
UN takker afslutningsvis arbejdsgruppen for arbejdet med udarbejdelsen af studie-
ordningen.  
 

4. Forslag til kommende møder (5 min) 
 
4.1 Forslag til kommende UN-møder 

Ønsker til kommende punkter: 
Der var ikke nogen ønsker til nye punkter på kommende møder. UN ønsker dog 
fortsat at drøfte nedenstående emner: 
 Studiekultur, herunder semesterfrafald og generelt fremmøde til holdundervis-

ning (skal evt. deles op i mindre emner) 
 Undersøgelse af social og faglig trivsel 
 DPU-festival 

 
 
4.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

Der var ingen forslag til punkter.  
 
5 Meddelelser (10 min) 

5.1 Nyt fra afdelingsleder 
Afdelingsleder orienterede om følgende:  

- Miriam Madsen bliver ny afdelingsleder pr. 01.02.2024 
- Bacheloruddannelsen i København er udvalgt til at indgå i audit trail til den 

igangværende uddannelsesakkreditering. Det konkrete audit trail uddannel-
sen er udvalgt til omhandler Sikring af den pædagogiske og didaktiske kvali-
tet, herunder studentercentreret læring.  Pia og Katrine har stået for at finde 
materiale som skal bruges til behandlingen. Behandlingen foregår 12-15 
marts, hvor det nedsatte akkrediteringspanel kommer på besøg.  

 
5.2 Nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

Kristina Mariager-Anderson takkede af for arbejdet som UN-forperson og nævnet 
takkede for hendes indsats.  
UN takkede generelt de afgående medlemmer af nævnet. De studerende bedes 
give takken videre til de resterende afgående studerende, som ikke deltager på mø-
det.  

 
5.3 Nyt fra de studerende 

Ingen orienteringer 
 

5.4 Nyt fra Vejledning og Studieinformation 
Maria Solhøj fra studievejledningen informerede om følgende:  

- I uge 1 deltog flere studerende fra Uddannelsesvidenskab første semester i et on-
line arrangement om fokus på mundtlig eksamen. Her med fokus på eksamens-
teknikker frem mod den mundtlige eksamen. 
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- Tutorer og ”ældre” studerende fra KA UDV 4. semester i Aarhus afholder i uge 6 et 
arrangement om at søge Projektorienteret forløb for KA 2. semester. Her deltager 
Maria Solhøj fra Studievejledningen og Arts Karriere. Indholdet afstemmes med 
modulkoordinator.  

- Tilmelding til Åbent Hus er åben. Arrangementet afholdes 8. februar. Alle er vel-
komne til at dele om arrangementet i deres netværk. Se link til program og tilmel-
ding her. 

 
 

5.5 Nyt fra Arts Studier 
• Camilla Mark Thygesen informerede om nyhedsbrev fra Arts studier som kan 

findes på underviserportalen. 
• Camilla Mark Thygesen orienterede om valgresultaterne. Fordi der for de stu-

derendes lister havde været kampvalg mellem to lister, så har det udløst 
kampvalg internt på den vindende liste også. Det betyder at selv om de stu-
derende var opstillet rangordnet, så kommer stemmeantal alligevel til at 
have en betydning for rækkefølgen af suppleanter til studienævnet. Der er 
derfor rykket rundt på rækkefælgen i forhold til den liste de studerende selv 
har indsendt. Se hvordan nedenfor. Det har ingen direkte betydning for, hvem 
der kan sidde med som medlemmer i uddannelsesnævnet, og Jon er stadig 
valgt som studienævnsrepræsentant. Men hvis der på et tidspunkt skal træde 
en ny studerende ind i studienævnet som suppleant for Jon, så skal de spør-
ges i den nye rækkefølge.  

 
 
6 Evt.  

De studerendes oprindelige liste Valgresultat 
Jon Kristian Wandahl Hansen (SN re-
præsentant) 

Jon Kristian Wandahl Hansen (SN re-
præsentant) 

Astrid Schiller Ipsen Nathasja Camilla Rasmussen (1. supple-
ant) 

Thea Lindberg Nejsum Oliver Asmund Bornemann (2. supple-
ant) 

Line Wahlun Heilberg Thea Lindberg Nejsum (3. suppleant) 
Anton Dahlmann Svendsen Axel Hyldtoft Sonne (4. suppleant) 
Axel Hyldtoft Sonne Mikkel Krogh Kjærsgaard (5. suppleant) 
Oliver Asmund Bornemann Ida Juul Poulsen (6. suppleant) 
Ida Juul Poulsen Anton Dahlmann Svendsen (7. suppleant) 
Nathasja Camilla Rasmussen Astrid Schiller Ipsen (8. suppleant) 
Mikkel Krogh Kjærsgaard Line Wahlun Heilberg (9. suppleant) 

https://dpu.au.dk/uddannelse/informationogvejledning/aabenthus
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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